
Vážené účastníčky, vážení účastníci Letnej klimatickej akadémie, 

 

veľmi rada sa s Vami stretávam opätovne po ukončení ďalšieho 

ročníka Letnej klimatickej akadémie a veľmi si vážim, že ste sa 

rozhodli vložiť svoje čas, energiu a úsilie práve téme klimatických 

zmien, ktorá je taká akútna a veľmi dôležitá. 

Keď sme na začiatku môjho mandátu sedeli spolu s kolegami, ale aj 

externými expertami nad tým, akým spôsobom by som z pozície 

prezidentky mohla téme klimatických zmien pomôcť, tak tam 

vznikol tento nápad usporadúvať každý rok školenie, tréning 

a odovzdávať zručnosti a vedomosti mladým vysokoškolákom zo 

Slovenska, ktorí študujú na Slovensku aj v zahraničí a vytvoriť tak 

skupinu klimatických lídrov. 

Musím povedať, že mám obrovskú radosť z toho, keď sa stretávam, 

či už z absolventami alebo práve s účastníkmi klimatickej akadémie 

a vidíme konkrétne výsledky tohto nápadu a hlavne vidíme tú 

kvalitu, ktorá s vami prichádza. 

My sme sa stretli aj včera na neformálnom stretnutí. Rozprávala 

som sa s vami, rozprávala som sa s lektormi a musím povedať, že 

lektori takmer do jedného konštatovali rovnaké, vašu vysokú mieru 

kvalifikovanosti a kvalifikovaných otázok, ktoré ste mali, aj 

v odboroch, ktoré ich prekvapili, technických, mimo záberu vášho 

štúdia. A zároveň, to druhé, čo skonštatovali bola veľká miera 

angažovanosti. Že to nebola len formálna účasť z vašej strany, ale 

prezentovali ste skutočný záujem. Veľa sme sa včera rozprávali aj 

o tom, ako dôležité je pre Slovensko získať vás späť po štúdiu 

v zahraničí a ja sa veľmi teším, že niektorí z tých bývalých ročníkov 

sa už vrátili a niektorí z vás to samozrejme zvažujú. 

Dúfam, že poznatky a zážitky, ktoré ste nadobudli počas tohto 

týždňa vám budú užitočné, že ich budete môcť zužitkovať vo vašej 

praxi. Ako som spomenula, študujete rôzne odbory, takže aj váš 

profesijný život bude smerovať do rôznych oblastí. Ale verím, že 



tak, ako sme sa aj rozprávali, vaše znalosti ohľadom klimatických 

zmien a zručnosti, ktoré ste získali, vám pomôžu vo vašich 

profesiách, bez ohľadu na to, čomu sa budete konkrétne venovať. 

Ten dnešný ročník akadémie sa odohrával v auguste, v týždni, 

ktorý bol naozaj extrémne teplý, ale samozrejme, klimatické zmeny 

nie sú iba o pocite z toho, že nám je teplo a že v zime máme málo 

snehu, ale je to predovšetkým o vedeckých faktoch, ktoré ste mali 

takisto možnosť sa dozvedieť. Ale najmä, mali ste možnosť vidieť, 

ako sa s klimatickou zmenou vyrovnáva verejný sektor, biznis 

sektor, ale takisto aj občiansky sektor. Veľmi ma teší práve tá 

pestrosť, ktorú sa podarilo zorganizovať, vďaka spolupracujúcim 

subjektom a lektorom, ktorý s nami spolupracujú. 

Je poslaním nás, verejných činiteľov, aby sme o téme klimatických 

zmien hovorili vecne, pravdivo. Aby sme sa nenechali unášať do 

manipulantových teórií. Ale hlavne, aby sme aj vysielali našim 

občanom signál uistenia, že je to téma, ktorá je dôležitá a závažná 

a ku ktorej musíme pristupovať zodpovedne. Napokon aj mnohé 

prieskumy verejnej mienky svedčia o tom, že ľudia na Slovensku 

klimatickú zmenu vnímajú. Vidia ju ako problém, nehovoriac o tom, 

že ju ako veľký problém a výzvu vidí najmä mladá generácia. 

Verím, že to, čo vám tento týždeň dal, okrem tých už spomínaných 

vedomostí a zručností, ale predovšetkým aj osobné kontakty, 

priateľstvá, ktoré ste mohli nadviazať, to že možno ostanete 

v kontakte aj s tými predchádzajúcimi účastníkmi z vás naozaj 

vytvorí skupinu ľudí, ktorá bude scitlivená na tému klimatických 

zmien a že to pomôže našej spoločnej budúcnosti. 

Ešte raz vám veľmi pekne ďakujem, za to, že ste tento týždeň 

venovaný klimatickým zmenám absolvovali. Veľmi si to vážim 

a teším sa na prípadnú budúcu spoluprácu. 


